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Protokół nr 26 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 14.10.2020 r. 

(wideokonferencja) 

 

Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 

goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku oraz przyjęcie protokołów. 
2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego w szczególności 
z druków: VI/335, VI/336, VI/337, VI/338. 
3. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia. Dodatkowo omówimy dzisiaj jeszcze projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego „Śląskie 2030” (Druk VI/331). 

 

Komisja jednogłośnie (za – 13) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Przewodniczący – członkowie Komisji otrzymali dwa protokoły z posiedzeń Komisji. 

Zaproponował, aby Komisja przyjęła Protokół nr 24 z dnia 26.08.2020 roku i Protokół 

nr 25 z dnia 16.09.2020 roku. 

 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła Protokół nr 24 z dnia 26.08.2020 roku 

i Protokół nr 25 z dnia 16.09.2020 roku. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący – zaczniemy od projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwoju Województwa Śląskiego „Śląskie 2030” (Druk VI/331). 

Stefania Koczar-Sikora Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju 

Regionalnego – przedstawiła prezentację dotyczącą Strategii Rozwoju Województwa 

Śląskiego „Śląskie 2030” (Załącznik do protokołu).  

Przewodniczący – podziękował za bardzo dobrą prezentację dotyczącą Strategii 

Rozwoju Województwa Śląskiego „Śląskie 2030”. Oczywiście jest to materiał 

planistyczny i dopiero życie wskaże na ile się sprawdził. Najlepsza strategia to ta, która 

została zrealizowana.  

Radny Stanisław Gmitruk – Strategia jest dobrze przygotowana, a pani Dyrektor 

bardzo dobrze ją przedstawiła. Niemniej mam drobna uwagę, uzupełnienie. W części 

dotyczącej źródeł finansowania realizacji Strategii „Śląskie 2030” wskazano środki 

pochodzące z Unii Europejskiej, a w nawiasie wymieniono o jakie środki chodzi. 

Brakuje tu jednak środków pochodzących z Funduszy Wspólnej Polityki Rolnej. 

W poprzednich perspektywach środki z Wspólnej Polityki Rolnej stanowiły 30-40% 

całości środków pochodzących z UE. W ramach Wspólnej Polityki Rolnej w pierwszym 

filarze nie ma bezpośredniego zaangażowania budżetu Województwa. Natomiast 
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w ramach drugiego filaru, czyli Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich środki 

w sporej części są wdrażane przez Urząd Marszałkowski. Należałoby zatem wpisać też 

środki z Wspólnej Polityki Rolnej.  

Stefania Koczar-Sikora Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju 

Regionalnego – oczywiście Wspólna Polityka Rolna jest ważnym elementem 

finansowania działań rozwojowych. Podziękowała za tą uwagę. Oczywiście 

sprawdzimy nasze zapisy i jeśli będzie taka potrzeba odpowiednio je zaakcentujemy.   

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego 

„Śląskie 2030” (Druk VI/331). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 

Województwa Śląskiego „Śląskie 2030” (Druk VI/331). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Tarnogórskiemu (Druk VI/335). Zaproponował, aby 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 13, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Tarnogórskiemu (Druk VI/335). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (Druk 

VI/336). 

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia jednego nowego przedsięwzięcia dotyczącego aplikacji mobilnej 

realizowanej przez Departament Cyfryzacji i Informatyki. Następnie są zmiany limitów 
wydatków oraz limitów zobowiązań 17 przedsięwzięć wraz z odpowiadającą im 

aktualizacją nakładów ogółem oraz okresów realizacji. Projekt uchwały przewiduje 

również aktualizację limitu upoważnienia dla Zarządu Województwa do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 

następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których 

wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. Wynika to głównie ze zmiany 

ochrony mienia i osób w ogrodzie zoologicznym. Umowa była dotychczas zawierana 

co roku, a teraz będzie na trzy lata. Następuje też zmiana kwoty dochodów i wydatków 

oraz przychodów i rozchodów budżetu na 2020 rok. 

Radna Gabriela Łacna – w objaśnieniach na stronie 4 ppkt. 6 rozchody zwiększone są 

o 3 mln zł na pożyczki dla zakładów opieki zdrowotnej. Czy wiadomo już jakie 

podmioty dostaną pożyczki i na jaki cel mają być udzielone?  

Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – z oszczędności które powstały 

w WPF zaproponowano 3 mln zł na udzielenie pożyczek. Pożyczki zwykle są udzielane 

na wydatki bieżące w związku z trudną sytuacją. Jeśli są wydatki inwestycyjne, to 

można udzielić dotacji. Jest to upoważnienie dla Zarządu, że do tej kwoty może udzielić 

pożyczek.  
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Maciej Stanek p.o. Zastępcy Dyrektora Departamentu Nadzoru Podmiotów 

Leczniczych i Ochrony Zdrowia – kwota 3 mln zł jest zabezpieczona na trudniejszy 

moment dla naszych szpitali. Nie jest określone, które szpitale dostaną pożyczkę. 

Natomiast na dzień dzisiejszy mamy cztery szpitale bardzo mocno zaangażowane 

w sytuację epidemiologiczną związaną z COVID-19. Baza łóżkowa będzie 

powiększona o kolejne szpitale. Najprawdopodobniej środki będą dla tych szpitali 

z pierwszej linii, aby nie zabrakło im środków w newralgicznym okresie. Zarząd chce 

zabezpieczyć środki, bez konkretyzowania na jaki cel i dla jakiego szpitala. Będziemy 

to jeszcze analizować. Jeżeli będzie taka konieczność i sytuacja awaryjna, 

to przekażemy środki.  

Radna Gabriela Łacna – w obecnej sytuacji i dynamice wzrostu zakażeń te 3 mln zł 

może być niewystarczające.   

Radny Piotr Czarnynoga – jakie cztery szpitale są na froncie i o których myśli się aby 

dołączyły?  

Maciej Stanek p.o. Zastępcy Dyrektora Departamentu Nadzoru Podmiotów 

Leczniczych i Ochrony Zdrowia – decyzją Wojewody w czterech naszych szpitalach 

tj: Najświętszej Maryi Panny w Częstochowie, Szpitalu Wojewódzkim w Bielsku-

Białej, Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii w Bystrej i Szpitalu Chorób Płuc 

w Orzeszu zostały utworzone miejsca tzw. covidowe. Mamy dzisiaj ponad 180 takich 

miejsc. Natomiast trzy kolejne szpitale prawdopodobnie będą się uruchamiały, ale 

trwają jeszcze rozmowy, to: Szpital Specjalistyczny w Zabrzu, Szpital Wojewódzki 

nr 3 w Rybniku i Szpital nr 2 w Jastrzębiu Zdroju. Walka z COVID nie spoczywa tylko 

na naszych szpitalach i dotyczy też szpitali powiatowych. W porozumieniu z Wojewodą 

staramy się zabezpieczyć jak największą ilość miejsc, ponieważ nastąpił przyrost 

zakażeń w ostatnich dniach.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2020-2030 (Druk VI/336). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (Druk VI/336). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2020 rok (Druk VI/337). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 11, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2020 rok (Druk VI/337). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2020 rok (Druk VI/338). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 
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Komisja w głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 

finansowanych z nich wydatków na 2020 rok (Druk VI/338). 
 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Motyka Stanisław Baczyński 

 

 


